

PRESS COMMUNIQUE

MINISTRY OF OCEAN ECONOMY, MARINE RESOURCES, FISHERIES AND SHIPPING

FINANCIAL ASSISTANCE FOR THE PURCHASE OF “SEMI-INDUSTRIAL FISHING BOATS” (Ref: F/15421/5/1T2)

1. The Ministry of Ocean Economy, Marine Resources, Fisheries and Shipping is implementing a scheme to provide financial assistance to registered fishermen cooperative societies for the purchase of “Semi-Industrial Fishing Boats” for off-lagoon and bank fishing.
2. Financial assistance will be provided in the form of a grant of 50% of the cost of the “Semi-Industrial Fishing Boat” up to a maximum amount of Rs4 million.
3. In this context, this Ministry is inviting fishermen cooperative societies, **incorporated as from 02 June 2015**, who wish to benefit from the scheme to submit applications for the purchase of Semi-Industrial Fishing Boats above 12 metres but less than 24 metres in length overall.
4. Applications should be accompanied with the following documents:
 - (i) letter of application (in three copies);
 - (ii) a brief on the Fishermen Cooperative Society;
 - (iii) copy of Fishermen Cards/Continuous Record Books;
 - (iv) quotation from boat builder;
 - (v) a project proposal;
 - (vi) copy of certificate of registration as Fishermen Cooperative Society; and
 - (vii) copy of Audited Accounts of the Fishermen Cooperative Society for the last two years.
5. Additional information on the Financial Assistance Scheme for the purchase of “Semi-Industrial Fishing Boats” may be obtained from the Ministry’s website at the following address: <http://oceanconomy.govmu.org>. A help desk will be available at the Ministry of Ocean Economy, Marine Resources, Fisheries and Shipping on **12 and 13 February 2019** for clarifications.
6. Applications bearing reference (F/15421/5/1T2) should reach the Permanent Secretary, Ministry of Ocean Economy, Marine Resources, Fisheries and Shipping, 4th Floor, LIC Building, President John Kennedy Street, Port Louis **on or before 08 March 2019 by 13.30 hrs at latest**.
7. Registered Fishermen Cooperative Societies that have previously submitted their applications should submit a fresh application.

Ministry of Ocean Economy,
Marine Resources,
Fisheries and shipping,
4th Floor, LIC Building,
Port Louis.

Date: 28 January 2019

COMMUNIQUE DE PRESSE
LE MINISTERE DE L'ECONOMIE OCEANIQUE, DES RESSOURCES MARINES, DE LA PECHE ET
DES SERVICES MARITIMES

AIDE FINANCIERE POUR L'ACHAT DES BATEAUX DE PÊCHE SEMI-INDUSTRIELLE
(Ref: F/15421/5/1 T2)

1. Le ministère de l'Economie Océanique, des Ressources Marines, de la Pêche et des Services Maritimes procède actuellement à la mise en oeuvre d'un projet d'aide financière aux Sociétés Coopératives de pêcheurs pour l'achat de bateaux de pêche semi-industrielle afin de leur permettre d'exercer hors du lagon et sur les bancs.
2. L'aide financière comprend une subvention de 50% pour l'achat d'un bateau de pêche ne dépassant pas la somme de Rs 4million.
3. Le ministère invite les sociétés coopératives de pêcheurs, enregistrées **à partir du 02 juin 2015**, qui voudraient bénéficier de cette aide à envoyer leur demande pour l'achat d'un bateau de 12 mètres et moins de 24 mètres pour la pêche semi-industrielle.
4. Les demandes doivent être accompagnées des documents suivants:
 - (i) une lettre de demande (en 3 copies);
 - (ii) un résumé sur la société;
 - (iii) une copie des "*Fishermen Cards*" / "*Continuous Record Books*";
 - (iv) une cotation d'un constructeur de bateau;
 - (v) une proposition de projet;
 - (vi) une copie du certificat d'enregistrement de la société cooperative des pêcheurs; et
 - (vii) une copie des comptes audités de la société pour les deux dernières années.
5. Pour de plus amples renseignements, veuillez contacter le site web du ministère à l'adresse suivante: **<http://oceanconomy@govmu.org>** Un service d'assistance sera disponible au ministère du **12 au 13 fevrier** pour des éclaircissements.
6. Les demandes, avec référence "F/15421/5 T2", doivent être adressées au Secrétaire Permanent, Ministère de l'Economie Océanique, des Ressources Marines, de la Pêche et des Services Maritimes, 4^{ème} Étage, Bâtiment LIC1, Rue Président John Kennedy, Port Louis au plus tard le **08 mars 2019 à 13 30 hrs**.
7. Les sociétés cooperatives de pêcheurs enregistrées qui ont déjà soumis une demande, doivent soumettre une nouvelle demande.

Ministère de l'Economie Océanique,
des Ressources Marines, de la Pêche et
des Services Maritimes
4^{ème} Étage, Bâtiment LIC1
Port Louis

28 janvier 2019